
 

 

Til Folketinget – Retsudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 879 af 19. juni 2023 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Betina Kastbjerg (DD). 
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Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 879
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren kommentere Toldstyrelsens udmelding i indslaget ”Politiet går ind i sag om 

kokainfiskere i Nordsøen: - Vi tager det meget alvorligt”, TV2.dk, den 18. juni, hvor det 

fremgår, at Toldstyrelsen vil forsætte deres indsats mod narkosmugling i dansk farvand 

som hidtil, på trods af det tydeligvis ikke har været tilstrækkelig til at stoppe kriminalite-

ten? 

 

Svar 

Indsatsen for at beskytte Danmark mod indførsel af ulovlige varer, herunder smugling af 

narkotika, er vigtig og skal håndhæves effektivt. I den forbindelse er det vigtigt med en 

fokuseret indsats på tværs af myndigheder, herunder politiet og toldmyndighederne.  

 

Derudover har jeg modtaget følgende bidrag fra Toldstyrelsen, som jeg henholder mig til: 

 

”Toldstyrelsen ser med stor alvor på de problemer, som TV2 har beskrevet om kokain-

smugling via danske havne. 

 

Toldstyrelsen indretter løbende den risikobaserede kontrolindsats efter de efterretninger, 

som styrelsen modtager, ligesom arbejdet med risikobaseret kontrol er et område, som 

der er fokus på at styrke og udvikle. I forhold til bekæmpelse af narkotikasmugling har 

Toldstyrelsen et tæt samarbejde med danske og internationale samarbejdspartnere, bl.a. 

med henblik på at sikre at alle relevante oplysninger indgår i planlægningen af nuværende 

og kommende kontroller i havnene.” 
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